
Vážení zastupitelé, 

  obracíme se na Vás ve věci přecházení  přes tramvajový pás v ulici Plzeňská            
ve stanici Kavalírka v Košířích. 

V dřívější době, před rekonstrukcí tramvajového tělesa, zde býval podchod             
pro chodce. Byl tmavý, páchnoucí a vlhký, ale všichni jsme ho využívali, neboť to byl 
nejbezpečnější způsob, jak se dostat ze zastávky tramvaje na druhou stranu Plzeňské. 
Mezi oběma směry bylo umístěno zábradlí, které jíný přechod dosti ztěžovalo, tudíž této 
možnosti využívalo jen velmi málo riskujících odvážlivců. Po zabetonování podchodu jsme, 
ale všichni nucení riskovat, neboť přecházíme tam, kde přechod není ani vyznačen, tudíž 

zde chodci v podstatě nesmí přecházet. Není zde světelná signalizace a ze zastávek se 
nedá jiným způsobem bezpečně a pohodlně dostat. Dovolujeme si tvrdit, že tento „přechod „ 
je jediným od Řep po Anděl, který není dobře dopravně zabezpečen. 

Ve směru z centra dříve tramvaj zastavila tak, že schody podchodu přímo navazovaly             
na zastávku a lidé tak pokračovali tímto způsobem v chůzi. Další možností bylo počkat, až 
tramvaj přejede a jít přímo pro tram. pásu ve směru jízdy a po té navázat na přechod       
přes ulici. Této bezbariérové možnosti využívaly především maminky s kočárky.  

Nyní tramvaj z centra zastaví v zastávce a chodci nic nebrání, aby při vystupování 
přímo kopíroval čelo tramvaje a vkročil do kolejiště, zatímco cestující nastupují do vozu 
k další jízdě. Trasa do Řep a z Řep je dosti využívaná a při špičce zde vystupuje a nastupuje 
mnoho lidí. Mimo jiné sem přijíždí  školáci základní  školy a studenti gymnázia. Přechod   
přes kolejiště je nebezpečný hlavně pro mladší žáky, protože nejsou dostatečně vysocí a 
také opatrní. Často se stane, že za první tramvají přijede další souprava, a ta se pak celkem 
neslyšně rozjíždí, chodec si zkontroluje, že odjíždí jedna tramvaj a snadno přehlédne, že    
za ní jede další vůz. Nutno podotknout, že v další zařazené tramvaji řidič většinou jemně 
cinkne.  

    

*foto č.1                          foto č.2 



Myslíme si, že je toto místo velmi nebezpečné především pro děti, kterých tu            
ve všedních dnech  do škol proudí davy. Zvažte prosím, zda by si tato situace nezasloužila 
nějaké jiné dopravní úpravy.   

Navrhujeme například přestavbu zábradlí - zábran, které jsou postavené v prostoru 
světelného přechodu (foto č.5 a 3) na místo, které těsně navazuje na tramvajovou zastávku 
tak, aby chodec byl nucen zábranu obejít, a tím se také podvědomě podívat k protisměru 
přijíždějící či stojící tramvaji. Chodci by se tak ocitli o kousek dále od čela tramvaje a Ti 
menší by byli řidičem více vidět.  

 

      *foto č.3 

Ve směru do centra, tedy z Řep, je před tramvají tato zábrana také umístěna          
(od zastávky spíše vlevo) a každý, kdo přechází k protější zastávce, je podvědomě nucen se 
při jejím obcházení ohlédnout směrem k přijíždějící či stojící tramvaji.  

 

 

       foto č.4 



 I když zastávka autobusu č.167 a č.123 - nyní umístěna proti zastávce tramvaje - 
zhušťuje frekvenci přechodů přes světelný přechod (se zábranami od zastávky tramvaje 
spíše vpravo), přesto daleko více školáků a ostatních Košířanů jezdí tramvají nebo           
přes obávaný přechod musí přejít.  

 

 

     *foto č.5 

 

 Další možností, možná dopravně správnější, se ukazuje přidání nové zábrany (foto  
č. 6) přímo k zastávce tramvaje. To je samozřejmě na Vašem odborném uvážení. 

 

       

*foto č.6 

 

 

 

 



 

Vzhledem k tomu, že se zde po likvidaci podchodu již staly dvě nehody školáka 
s tramvají, žádáme Vás o přehodnocení celé dopravní situace, popřípadě zvážení, zda by 
nemohl být ráno od 7.15 do 8.00 a v době, kdy školáci opouští školu, tzn. v čase 12.00 – 
14.00 nasazen strážník policie. Ráno je doprava na Plzeňské velmi hustá a nervózní, neboť 
v čase 7.00 – 10.00 lze používat pro dopravu mimo MHD pouze levý jízdní pruh. 

 

Předem děkujeme za Váš čas a doufáme, že naše dopisy v koši nekončí. 

 

V Praze dne 8.12.2011                       

         

za o.s. Cibulka 

 

Mgr.Ivona Rottová,        Jaroslava Poustecká, 

místopředsedkyně o.s.          člen o.s. 

       klodnerka@volny.cz          poustecka76@volny.cz 

           

   

 

      

 

   

      

        

 

Přílohy: Vyjádření ZŠ Nepomucká p.ředitele A.Hejny a pí.zástupkyně ř.š. RNDr. V.Sovové 

 Vyjádření Gymnázia Nad Kavalírkou p.ředitele Mgr. J.Matějky 

 Vyjádření Rady rodičů ZŠ Nepomucká 

 

 

*Všechny fotografie byly pořízeny mimo dopravní špičku. 


